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' Samenstelling: 
Leden: Van Ooijen (PvdA), voorzitter, Dees 
(VVD), Konings (PvdA), Evenhuis (VVD), 
Worrell (PvdA), Hermes (CDA), Beinema 
(CDA), Kraaijeveld-Wouters (CDA), Lansink 
(CDA), Andela-Baur (CDA), ondervoorzitter, 
Niessen (PvdA), Van Baars (CDA), Mik (D'66), 
Wagenaar, Van der Vlies (SGP), Wallage 
(PvdA), Willems (PSP), Den Ouden-Dekkers 
(VVD), Dijkstal (VVD), Franssen (VVD), Ernsting 
(CPN), Vermeend (PvdA), Leijnse (PvdA). 
Plv. leden: Ter Veld (PvdA), Braams (VVD), 
Van der Doef (Pvd.A), Kamp (VVD), vacature 
PvdA, B. de Vries (CDA), De Boer (CDA), 
Mateman (CDA), Couprie (CDA), Janmaat-Abee 
(CDA), vacature PvdA, Hennekam (CDA), 
Groenman (D'66), Schutte (GPV), Ubels-Veen 
(EVP), vacature PvdA, Van Rey (VVD), Korthals 
(VVD), Lucassen-Stauttener (VVD), Lankhorst 
(PPR), Poppe (PvdA), Toussaint (PvdA). 

EINDVERSLAG 
Vastgesteld 19 december 1985 

Na kennis te hebben genomen van de inhoud van de memorie van 
antwoord bleek er in de vaste commissie voor onderwijs en wetenschappen1 

bij de fractie van de V.V.D. nog behoefte te bestaan een aantal nadere 
vragen en opmerkingen naar voren te brengen. 

De leden van de fractie van de V.V.D. wensten naar aanleiding van de 
memorie van antwoord nog een paar opmerkingen te maken. In de eerste 
plaats onderkenden zij dat er voor wat betreft de lesgelden wordt aangesloten 
bij het maximum schoolgeldtarief. In de memorie van antwoord wordt 
daarbij verwezen naar een door de Kamer aanvaard amendement (Kamerstuk 
18 949, nr. 10) waardoor het maximum schoolgeldtarief wordt gebracht op 
20% van de begrote personele en materiële kosten per leerling. De hier aan 
het woord zijnde leden wensten nog eens te benadrukken, dat de grens van 
20% van genoemde kosten destijds slechts is aanvaard om te bereiken dat 
de middeninkomens enigszins ontlast zouden worden. Het zou hun 
voorkeur hebben, indien het maximum tarief van 20% van kostenbereke-
ningsgrondslagen te zijner tijd op het niveau van 15% gebracht zouden 
kunnen worden met inachtneming van de eveneens bij voormeld amende-
ment aangebrachte differentiatie ten aanzien van de inkomens. Deze leden 
beseffen overigens, dat de nog steeds omvangrijke problematiek van het 
financieringstekort daartoe op korte termijn geen mogelijkheden kan 
bieden. Zij wensten in dit verband er voorts aan te herinneren, dat deze 
leden ook voor wat betreft de grondslag van 15%, indertijd hadden 
ingestemd in verband met de budgettaire problematiek en niet op onder-
wijsinhoudelijke gronden. 

De leden van de fractie van de V.V.D. zouden gaarna vernemen, waarom 
de argumenten, aangevoerd bij de verdediging van het voorstel voor de 
centrale inning van cursusgelden in het volwassenenonderwijs, niet 
onverkort van kracht blijken te zijn voor het voortgezet onderwijs. Tenslotte 
wensten deze leden te vernemen of, in antwoord op reeds vanuit de Kamer 
gestelde vragen, de mogelijkheid zal worden geboden om het lesgeld 
gespreid over het jaar te betalen. 

Met een tijdige beantwoording van het voorgaande acht de commissie 
de openbare behandeling van dit wetsvoorstel voldoende voorbereid. 

• De voorzitter van de commissie, 
Van Ooijen 

De griffier van de commissie, 
Teunissen 
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